
    

 

 

Z Á P I S 
  

 ze zasedání Vědecké rady PřF UHK 
             dne 14. listopadu 2012 

 
 
Přítomni: 

 
 
doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D. 
PhDr. Michal Musílek, Ph.D. 
doc. Ing. Jiří Tůma, CSc. 
prof. PhDr. Martin Bílek, Ph.D. 
doc. Ing. Vladimír Jehlička, CSc. 
doc. RNDr. Pavel Heřman, Dr. 
prof. RNDr. Peter Mikulecký, Ph.D. 
prof. RNDr. Eva Milková, Ph.D. 
doc. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D. 
doc. RNDr. Štěpán Hubálovský, Ph.D.  
Doc. PaedDr. Dana Kričfaluši, CSc.  
doc. PharmDr. Kamil Musílek, Ph.D. 
prof. PhDr. RNDr. Antonín Slabý, CSc. 
doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D. 

 
 
doc. PaedDr. Jana Kubanová, CSc. 
prof. Ing. Milan Turčáni, CSc. 
doc. RNDr. Karol Nemoga, CSc. 
doc. RNDr. Jaroslav Dušek, CSc. 
doc. RNDr. Leoš Dvořák, CSc.  
doc. RNDr. František Malíř, Ph.D. 
doc. Ing. Václav Janeček, CSc.  
RNDr. Alice Valkárová, DrSc.  
prof. Ing. Jan Čapek, CSc. 
prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D. 
doc. RNDr. Dušan Bednařík, Ph.D. 
prof. RNDr. Pavel Kovář, CSc.  
RNDr. Stanislav Jakubec, DrSc. 

  
Omluveni: doc. RNDr. Juraj Kostra, CSc.  

prof. MUDr. RNDr. Miroslav Červinka, CSc. 
Doc. RNDr. Jan Černý, Ph.D. 
prof. RNDr. Vladislav Navrátil, CSc. 
prof. RNDr. Robert Ponec, DrSc. 
 

Prof. Ing. Pavel Tlustoš, CSc. 
Prof. RNDr. Štefan Porubský, DrSc. 
Prof. RNDr. Anatolij Dvurečenskij, 
DrSc. 
Mgr. Petr Grulich, Ph.D. 

Hosté: 
 

doc. RNDr. Vlastimil Dohnal, Ph.D et Ph.D.  Ing. Monika Kostrová 

Program: 1) Zahájení a představení nových členů VR 
2) Informace děkana o aktuálním dění na PřF UHK 
3) Nové žádosti o udělení akreditace  
4) Aktualizace dlouhodobého záměru na rok 2013 
5) Rada studijních programů 
6) Komise státních závěrečných zkoušek PřF UHK 
7) Různé 

   
 Ad 1) Zahájení a představení nových členů VR 

Děkan přivítal přítomné, poděkoval jim za účast a konstatoval, že VR je usnášení schopna. 
Představil nové členy Vědecké rady:  

 doc. RNDr. Dušana Bednaříka, Ph.D., vedoucího katedry matematiky PřF UHK, 

 doc. PhDr. Pavla Vacka, Ph.D., děkana PdF UHK, 

 prof. RNDr. Pavla Kováře, CSc. – pracovníka katedry botaniky PřF UK 

 RNDr. Stanislava Jakubce, DrSc. – pracovníka Matematického ústavu SAV v Brati-
slavě. 



Dále pan děkan navrhl skrutátorem pro dnešní zasedání doc. Ing. Jiřího Tůmu, CSc., který byl 
všemi hlasy odsouhlasen. 
 
 

Ad 2) Informace děkana o aktuálním dění na PřF UHK 

Pan děkan informoval o úspěšném akreditování doktorského studijního programu Aplikova-
ná biologie a ekologie, přeakreditování navazujícího magisterského studia Učitelství biologie 
pro střední školy a Učitelství chemie pro střední školy, dále přeakreditování bakalářského 
studia Informatika se zaměřením na vzdělávání a Biologie se zaměřením na vzdělávání. Dále 
byla podána žádost o přeakreditování  navazujícího magisterského programu Učitelství in-
formatiky pro střední školy, akreditace se zatím nepodařila.  Obor Aplikovaná chemie se také 
zatím akreditovat nepodařilo.  
Učitelské obory byly původně akreditovány pod PdF, ale po přeakreditování pod PřF a pře-
stupech studentů z PdF již máme téměř 800 vlastních studentů. Do doktorského studia byli 
přijati tři studenti do prezenční formy studia.  
Doc. Tůma informoval o prvním zasedání Oborové rady, na kterém byl zvolen předseda obo-
rové rady (doc. Tůma), schválen Jednací řád Vědecké rady a komise pro přijímací řízení. Jako 
základ na naší fakultě budovaných směrů excelence pracují na fakultě výzkumné týmy 
s těmito názvy Biologie a ekologie rostlin a živočichů, Matematická fyzika a aplikovaná ma-
tematika, Nelineární analýza a teorie čísel, Příprava, aplikace a toxikologie biomolekul, 
Oborové didaktiky přírodovědných předmětů, matematiky a informatiky a Modelování 
a simulace. 
PřF obdržela sponzorský dar od pana Antonína Švehly ve výši 1 mil. Kč, který je určen na fi-
nancování příjezdů zahraničních profesorů na naši fakultu. 
 
 

Ad 3) Nové žádosti o udělení akreditace 

Pan proděkan dr. Musílek informoval o dvou nově k akreditaci připravených oborech 
v programu Chemie. Prvním je bakalářský obor Bezpečnost, toxikologie a analýza potravin, 
který prezentoval doc. Dohnal. 
Připomínky k bakalářskému oboru Bezpečnost, toxikologie a analýza potravin: 
doc. Heřman -  opravit tabulku personálního zabezpečení.  
 
O návrhu bylo hlasováno s tímto výsledkem: 
pro:  25  proti: 0  zdržel se: 1 
 

Na zasedání se dostavila doc. PaedDr. Dana Kričfaluši, CSc. 

 

Druhý doktorský obor Didaktika chemie prezentoval doc. Bílek. 

Připomínky k doktorskému oboru Didaktika chemie: bez připomínek 
 
O návrhu bylo hlasováno s tímto výsledkem: 
pro:  27  proti: 0  zdržel se: 0 
 
 

 



Ad 4) Aktualizace dlouhodobého záměru na rok 2013 

Pan proděkan prof. Bílek informoval o plnění Aktualizace na rok 2012.  
Paní dr. Valkárová vznesla dotaz, kolik máme impaktovaných publikací za rok. Doc. Tůma 
na to odpověděl, že letošní rok se teprve vyhodnocuje, za loňský rok je počet cca 15.  
 
Ze zasedání odešel pan doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D. 
Dále pan proděkan prof. Bílek podal informace o Aktualizaci dlouhodobého záměru na rok 
2013. 
Doc. Nemoga se dotázal, zda se bude vyučovat v anglickém jazyce. Prof. Bílek odpověděl 
kladně. 
Dr. Valkárová se dotázala, zda studenti, kteří mají vyjet do zahraničí, by neměli nejdříve ab-
solvovat předměty v anglickém jazyce. Pan děkan doc. Trojovský odpověděl, že studenti 
v neučitelských oborech mají již ve studijním plánu odbornou angličtinu ke svému oboru. 
Prof. Kovář se dotázal, jak se využívají výsledky studentského hodnocení kvality výuky a pe-
dagogů a jaká je účast studentů. Dr. Musílek odpověděl, že výsledky šetření jsou předány 
vedoucím kateder, kteří pak seznamují s výsledky své podřízené, dále skupina nejlépe hod-
nocených pedagogů byla zveřejněna na webu PřF UHK.  Dodal, že účast studentů se 
pohybuje někde kolem 20 %. 

 
O „Aktualizaci DZ pro rok 2013“ bylo hlasováno s tímto výsledkem: 
pro:  26  proti: 0  zdržel se: 0 
 

 

Ad 5) Rada studijních programů 

Pan proděkan dr. Musílek informoval o složení komisí Rady studijních programů. 

Prof. Turčáni navrhl, aby byl v Radě i odborník z praxe, který by podpořil aktuální záměr, ale 

přinesl by i aktivizační prvky. Pan děkan doc. Trojovský dodal, že o tom budeme pro příští rok 

uvažovat. 

 

 
Ad 6) Komise státních závěrečných zkoušek PřF UHK 

Pan proděkan dr. Musílek seznámil přítomné s komisemi státních závěrečných zkoušek.  
 
O složení komisí bylo hlasováno s tímto výsledkem. 
pro:  26  proti: 0  zdržel se: 0 
 

Ad 7) Různé 

Prof. Kuča seznámil přítomné s Centrem transferu biomedicínských technologií, které vzniklo 
za podpory Evropského fondu pro regionální rozvoj v rámci Operačního programu Výzkum 
a vývoj pro inovace a jehož spoluřešitelem je  UHK společně s Fakultní nemocnicí HK a  Fakul-
tou vojenského zdravotnictví Univerzity obrany. 
 

 

  

http://www.businessinfo.cz/cs/dotace-a-financovani/zdroje-financovani-z-eu/op-vavpi.html
http://www.businessinfo.cz/cs/dotace-a-financovani/zdroje-financovani-z-eu/op-vavpi.html


Usnesení ze zasedání VR PřF UHK ze dne 14. 11. 2012 

Vědecká rada PřF UHK  

1. schvaluje: 
a) podání žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Chemie studijního obo-

ru Bezpečnost, toxikologie a analýza potravin, 
b) podání žádosti o akreditaci doktorského studijního programu Chemie studijního obo-

ru Didaktika chemie, 
c) Aktualizaci Dlouhodobého záměru vzdělávací, vědecké, výzkumné, vývojové a další 

tvůrčí činnosti PřF UHK na rok 2013, 
d) složení komisí pro Státní závěrečné zkoušky na PřF UHK v předloženém znění; 

 

2. bere na vědomí: 
a) informaci děkana PřF UHK o činnosti fakulty od minulého zasedání VR PřF UHK a plá-

nech fakulty na nejbližší období, 
b) informaci o zahájení studia v doktorském studijním programu Biologie studijním obo-

ru Aplikovaná biologie a ekologie na katedře biologie PřF UHK, 
c) informaci o plnění Aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávací, vědecké, výzkum-

né, vývojové a další tvůrčí činnosti PřF UHK na rok 2012, 
d) návrh na složení Rad studijních programů PřF UHK v předloženém znění, 
e) informaci o zahájení činnosti Centra transferu biomedicínských technologií ve spolu-

práci Fakultní nemocnice v Hradci Králové, PřF a FIM Univerzity Hradec Králové 
a Fakulty vojenského zdravotnictví Univerzity obrany. 

 

O usnesení bylo hlasováno s tímto výsledkem: 
pro:  26  proti: 0  zdržel se: 0 
 

Usnesení bylo přijato. 

 

Na závěr pan děkan poděkoval všem členům VR PřF za aktivní účast při jednání, pozval pří-

tomné na oběd a na Slavnostní večer UHK v podvečer. 

 

 

Zapsala: Bc. Ilona Lankašová   
 
 

doc. RNDr. PaedDr. Pavel Trojovský, Ph.D. 
    děkan PřF 

 

 

 

  


